
Geachte voorzitter en leden van de Commissie Koninkrijksrelaties, 
 
Op 23 september was er zowaar weer eens een townhallmeeting. Die was natuurlijk al geruime 
tijd bekend maar toch werd die kort tevoren pas aangekondigd. Met een inmiddels redelijk 
geoefend gevoel van wantrouwen jegens het lokale bestuur vermoed ik dat daarmee werd 
nagestreefd het aantal bezoekers beperkt te houden. Lastige vragen worden immers niet op 
prijs gesteld. Het ongeduld van de staatssecretaris werd door hemzelf met gevoel voor zelfspot 
en humor toegelicht, maar ook zonder die toelichting was op foto's die onder meer op Facebook 
werden gedeeld, duidelijk te zien dat de staatssecretaris alsook de regeringscommissaris en 
zijn plaatsvervanger uitkeken naar het eind van de vragensessie.  
 
Onverwachte dingen pasten uiteraard ook niet in het vooraf opgestelde "draaiboek" want - zo 
bleek een paar uur later - de brief aan de Tweede Kamer lag al klaar voor verzending. De 
werkelijk open agenda en de oprechte gedachtewisseling over de toekomst van het eiland is 
sinds de interventie uberhaupt niet aan de orde geweest en ook deze keer moest het protocol 
natuurlijk wel gevolgd worden.  
 
Ook deze townhallmeeting had het karakter van "mededelen wat er te wachten staat". Nee, u 
hoeft niet mee te denken, dat doen wij wel voor u. Welke onafhankelijke pers doet verslag? 
Geen enkele toch.... De Kamerbrief, zo wordt u geacht te geloven, vertelt hier de ultieme 
werkelijkheid. Voor de goede orde: het waarheidsgehalte van de Kamerbrief stel ik niet ter 
discussie. Wat ik wel graag voor het voetlicht wil brengen betreft het feit dat er op geen enkele 
wijze met doch uitsluitend over de Statianen wordt gesproken en geschreven. 
 
Noot: Daags na de townhallmeeting schrijf ik hierover een mail aan de staatssecretaris. Op 30 
september jl ontvang ik per mail een bevestiging van ontvangst waarin ook de melding dat ik 
binnen drie weken een reactie tegemoet mag zien. Die termijn ligt inmiddels achter ons en ik zal 
u direct melden wanneer ik alsnog iets verneem maar ik laat het verder aan u de 
staatssecretaris hierover (kritisch) te bevragen. Daartoe zend ik u mijn mailwisseling met (het 
kantoor van) de staatssecretaris separaat toe. 
 
Mocht het gevoel bij de lezer ontstaan "wat wil de schrijver van deze mail nu eigenlijk?" dan 
geef ik op die vraag graag nu een concreet antwoord. Graag zie ik bewerkstelligd dat de 
regeringscommissaris en zijn staf actief de Statiaanse bevolking betrekt en consulteert wanneer 
het gaat om de toekomst van het eiland. Dat zal niet eenvoudig zijn want het interim-bestuur 
heeft dit vraagstuk nu al anderhalf jaar onaangeroerd terzijde (of: voor zich uit) geschoven en - 
dit heb ik reeds vele malen genoemd - van enige transparantie ten aanzien van wat wordt 
beoogd (gericht op de toekomst van het eiland), welke activiteiten daartoe worden ontplooid en 
wat daarvan reeds is uitgevoerd (en met welk effect), is geen sprake. Ik voorzie de noodzaak 
van vele, regelmatig (ik denk aan ca. een- a tweemaal per maand) te houden townhallmeetings 
teneinde deze brede maatschappelijke discussie enigszins van de grond te trekken. Dat het 
initieel moeizaam zal gaan is begrijpelijk: het gevoel bij de bevolking dat zij de facto als 
tweederangs Nederlanders worden behandeld is immers al decennia (zo niet langer) manifest 



aanwezig. De eerlijkheid gebiedt mij te zeggen dat ik binnen mijn eigen familie- en 
vriendenkring ook wel eens benadruk dat de bijzondere Nederlandse gemeente die Sint 
Eustatius kort gezegd zou moeten zijn, toch vooral bijzonder en heel weinig Nederlands is. 
 
Bij voortduring wens ik u ook deze keer weer veel wijsheid toe om deze stroperige materie die 
bovendien naar objectieve maatstaven gerekend "slechts" zo'n ca. drieëneenhalf duizend 
mensen betreft, met de gewenste snelheid en in de gewenste richting te kanaliseren. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Ir. J.H.T. (Jan) Meijer MBA, 
Sint Eustatius, Caribisch Nederland. 
 
Noot: Als u mij zou vragen een agenda voor de toekomst op te stellen waarover zou moeten 
worden overlegd met zowel Europees Nederlandse functionarissen als de Statiaanse bevolking 
(in een setting van onderlinge gelijkwaardigheid) dan heb ik de ultieme wijsheid (natuurlijk) ook 
niet in pacht. Een beginnetje (noem het een "opzet") heb ik beschreven in de website 
http://www.statianews.info (in zowel de Engelse als de Nederlandse taal). 
 


